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§ 1 

Vision Älta 

Beslut 
Nämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
Per Wilhelmsson, planenheten, informerade nämnden om programmet vision Älta. 
I ärendet redovisas det förslag till vision för området som har tagits fram av kommunen i 
samarbete med Wallenstam. Visionen ska ligga till grund för det fortsatta arbetet med ett 
planprogram för arbetet. Projektet ska, när det är helt genomfört, bidra till att ha gjort Älta 
till en ännu bättre plats att bo och verka på ur ett antal aspekter. Arbetet inleds med 
parallella arkitektuppdrag innan planprogrammet tas fram. Kommunen har även tecknat 
två avtal med Wallenstam, som redovisas i ärendet, och som behöver godkännas av 
kommunstyrelsen för att träda i kraft.  

Syfte och mål  
Syftet med projektet är att utveckla området runt Älta centrum till en attraktiv och 
långsiktigt hållbar stadsdel i enlighet med visionen Ännu mera Älta. Visionen har år 2025 
som horisont och har formulerats på följande sätt.  

• I Älta finns ett brett bostadsutbud.  
• Älta är en småstad med naturliga mötesplatser kring idrott, friluftsliv, kultur, service 

och handel.  
• Ältas tillväxt sker på ett sätt som är ekonomiskt, socialt, estetiskt och miljömässigt 

hållbart. Utvecklingen utgår från vad Ältas invånare behöver för att trivas och må 
bra.  

• Området runt Älta centrum upplevs som en naturlig del av Älta och man rör sig 
enkelt till, från och inom området.  

Vision Älta  
Visionsarbetet har flera syften:  

• Ange riktningen och peka på vad vi vill uppnå med utformningen av framtidens Älta. 
Skapa en röd tråd som följer med in i programarbetet och vidare genom 
detaljplanering och genomförande.  

• Skapa förankring för projektet och ge möjlighet till en möjlighet till en positiv dialog 
om vad som kan bli ännu bättre. Undvika låsningar och fokusera på lösningar.  

• Säkra lokalt inflytande och påverkan. Engagera Ältaborna i framtagandet av visionen 
och säkerställ att de äger projektet och är engagerade i att det ger goda resultat.  

• Ge kraft och energi till projektet. Om många har varit delaktiga i projektet i tidigt 
skede och bidragit med idéer och erfarenheter kommer det att ge positiv energi till 
det fortsatta arbetet och även förväntningar på hur bidragen tas tillvara.  

Preliminär avgränsning  
Programområdet begränsas ungefärligen av Ältavägen, Tyresövägen, Ältasjöns strand, och  
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Forts § 1 
 
 
bostadsbebyggelsen norr om det öst-västliga grönstråket i norr. För att kunna ta ett samlat 
grepp på miljön kring Ältavägen ingår även obebyggda områden som angränsar till vägen i 
öster, bl.a. fortsättningen österut av ovan nämnda grönstråk. Omfattningen av området 
kommer att bestämmas i detalj under programarbetet.  
 
Som en följd av planprogrammet från 2004 har två detaljplaner i området vunnit laga kraft 
och planarbete påbörjats för ytterligare en detaljplan. Dessa områden kommer därför inte 
att behandlas inom programarbetet. 

Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 
 
 
- - - - - 
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§ 2 

Justering av protokoll av den 12 december 2012 

Beslut 
Nämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
Lars Berglund informerade nämnden om vad som hänt eftersom Mattias Qvarsell inte 
närvarade vid sammanträdet. 
 
Vid fritidsnämndens sammanträde den 12 december 2012 informerade ordförande 
ledamöterna om att protokollsanteckningar skulle lämnas in skriftligt innan mötets slut. 
Detta förfarande hade diskuterats under tidigare sammanträden och att ledamöterna inför 
eller på varje sammanträde sedan hösten fått en utformad blankett för 
protokollsanteckningar. Detta för att underlätta en del av ledamöternas egna arbete. Vid 
sammanträdet den 12 december meddelade en ledamot önskemål om att få lämna in 
protokollsanteckning nästa dag vilket godkändes. Protokollsanteckningen inkom i enlighet 
med detta. 
 
Mattias Qvarsell meddelade protokollsanteckning för 2 ärenden under sammanträdet. Dels 
ärendet beträffande uppdragsersättning för tjejverkstan 2013, dels informationsärende 
rörande risk och sårbarhetsanalys. Det konstaterades att inga protokollsanteckningar 
inkommit vid mötets slut. Något önskemål om annan tid framkom inte under mötet. 
 
Den 17 december skickade nämndesekreteraren en påminnelse till Mattias Qvarsell om att 
protokollsanteckningarna saknades. Den 18 december skickades protokollet till ordförande, 
justeringsman Mattias Qvarsell samt nämndens direktör. I utskicket framgår att alla 
protokollsanteckningar inkommit förutom Mattias Qvarsells anteckningar. Den 20 
december klockan 12 inkom Mattias Qvarsells protokollsanteckningar. Justering var 
bestämd till den 20 december kl 13.00.  
 
Ordförande Lars Berglund godkände inte Mattias Qvarsells protokollsanteckningar med 
motiveringen att de inte inkommit i rätt tid. Lars Berglund och Mattias Qvarsell gick 
igenom protokollet. Ordförande gick när protokollet var färdigjusterat. Mattias Qvarsell 
justerade och ändrade i protokollet med anmärkningar på berörda paragrafer samt på första 
sidan utan ordförandes vetskap.  
 
Ordförande kom tillbaka senare på dagen och upptäckte noteringarna i protokollet. 
Ordförande bad nämndsekreteraren skriva ut nya sidor på de paragrafer som noteringar 
gjorts på. Ordförande justerade dessa paragrafer igen Ordförande bad direktören att så 
snart som möjligt kontakta Mattias Qvarsell för omjustering av berörda paragrafer.  
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Forts § 2 
 
Direktören kontaktade Mattias Qvarsell, som senare meddelade nämndsekreteraren att han 
inte avsåg att justera protokollet om protokollsanteckningarna inte fanns med. 
 
Åsa Engwall informerade nämnden att protokollet kungjorts 2012-12-21. Enligt formalia 
ska ledamoten förklara sig till nämnden på kommande sammanträde. Direktörens ansvar är 
att sätta upp punkten på dagordningen.  
 
Mattias Qvarsell har ställt frågor till kommunens politiska revisorer. Direktör Åsa Engwall 
har skickat ett brev med en redogörelse av händelsen. Dessa skrivelser har anmälts till 
nämnden och återfinns under rubriken anmälningar till nämnden. 
 
I samband härmed kan noteras nämndens rutin för protokollsanteckningar 

• Ledamot som önskar lämna protokollsanteckning ska kunna redogöra för 
huvuddragen i en sådan protokollsanteckning 

• Protokollsanteckningar ska lämnas till nämndsekreteraren innan sammanträdets 
slut.  

• Ledamot kan begära anstånd med tiden för inlämnade av protokollsanteckning. 
Ordförande beslutar detta vid sammanträdet. 

• Protokollsanteckning som inte lämnats in enligt beslutad tid uteblir i protokollet. 

Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen 
 
 
- - - - - 
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§ 3 TN 2012/70 

Uppföljning av strategi för minskad energianvändning i 
Nackas kommunala verksamhet 2012 samt förslag till 
reviderade mål i strategin 

Beslut 
Fritidsnämnden tillstyrker att kommunstyrelsen godkänner uppföljningen av strategi för 
minskad energianvändning i Nackas kommunala verksamhet 2012 (enligt bilaga 1 till 
tjänsteskrivelsen) samt antar reviderade mål i strategin (enligt bilaga 2 till tjänsteskrivelsen).  

Ärendet 
Ärendet innehåller dels en uppföljning av energieffektiviseringsstrategin för 2012, dels 
förslag på reviderade mål i strategin.  
 
Energimyndigheten har beviljat stöd till framtagandet och genomförandet av strategin 
under åren 2010-2014. Arbete med strategin ska återrapporteras senast den 31 mars varje 
år. 
 
I strategin har Nacka kommun angett mål för minskad energianvändning i kommunens 
fastighetsbestånd och transporter för åren 2014 och 2020. Uppföljningen av åtgärderna 
inom transport- och fastighetsområdet visar att ytterligare kraftfulla åtgärder krävs om 
Nacka ska nå de uppsatta målen.  
 
Sammanfattningsvis visar uppföljningen 2012 att: 

• Nacka närmar sig målet för en minskning av energianvändningen i 
fastighetsståndet, både räknat per kvadratmeter samt när det gäller den 
totala energianvändningen. Orsaken är att de åtgärder som lokalenheten 
påbörjat under 2010 och 2011 nu börjar visa resultat. Under 2012 har dock inga 
nya effektiviseringar påbörjats vilket leder till att energiminskningarna från och 
med nästa år kommer att avstanna. 

• få aktiviteter har påbörjats för att minska energianvändningen i kommunens 
tranporter (interna transporter och de anställdas pendlingsresor) under 2012, 
vilket innebär att vi sannolikt inte närmar oss målet för transporter. 

• av de 11 åtgärder kommunen har åtagit sig att genomföra bedöms sex åtgärder 
genomförts enligt plan, tre åtgärder ha påbörjats samt två åtgärder inte ha 
genomförts enligt plan.  

• Många av de genomförda åtgärderna inom områden som VA, effektiviseringar av 
ishallar och hållbart byggande har uppnått bra resultat under året. När det gäller 
ishallarna (åtgärd 4) har man uppnått ekonomisk lönsamhet till följd av 
energieffektviseringarna inom mindre än ett år. Ett annat exempel på en  
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Forts § 3 
 

• framgångsrik åtgärd är åtgärd 5 Utveckla miljökompetensen och uppföljningen på 
inköpsenheten, där man arbetat framgångrikt med pilotupphandlingar och 
uppföljningar av ställda miljökrav.  

• De åtgärder som inte genomförts enligt plan är åtgärd 6 Driftsoptimering av 
kommunens fastigheter samt åtgärd 9 Grönt resande. Åtgärderna har röd-markerats för att 
visa att fortsatt inaktivitet riskerar leda till att vi inte uppnår strategins uppsatta mål. 

 
Förslaget på reviderade mål för 2013 innebär följande: 

• Ett mål för kommunens interna transporter (leasingbilar, bilpool mm) 
tillkommer. Målet innebär att energianvändningen till följd av interna transporter 
minskar med 5 procent till 2014 och med 10 procent till 2020. 

• Målet för minskad energianvändning till följd av de anställdas 
pendlingsresor revideras till en minskning med 5 procent till år 2014 (tidigare 10 
procent) samt 10 procent till 2020 (tidigare 20 procent). 

Ekonomiska konsekvenser 
Vilka åtgärder som är ekonomiskt lönsamma att genomföra bestäms i stor utsträckning av 
priset på olika typer av bränsle. Att t.ex. konvertera från olja eller direktverkande el till 
fjärrvärme/värmepump har länge varit mycket lönsamt, pga. av det höga priset på olja och 
el. 
 
Alla åtgärder i strategin innebär en kostnad för kommunen i någon form, allt från mindre 
kostnader för att ta fram utredningar till stora investeringar för att effektivisera våra 
fastigheter. Gemensamt för åtgärderna är att de återbetalar sig inom en relativt kort period. 
Inställningar av temperatur och ventilation i t.ex. ishallar återbetalar sig inom ett år i form 
av minskade energikostnader. Mer omfattande åtgärder som byte av ventilationssystem och 
förbättrad isolering är oftast återbetalade inom fem till tio år. För att minska 
återbetalningstiden genomför man effektiviseringar i samband med andra typer av 
renoveringar/underhåll av fastigheterna. Återbetalningstiden är en viktig parameter i valet 
mellan olika effektviseringar i fastighetsbeståndet och beräknas utifrån varje aktuellt 
projekt. Den utredning som nu görs av pumparna i VA-systemet kommer på sikt sannolikt 
peka på behovet av stora investeringar i VA-nätet. Utredningen av pumparna (åtgärd 3) 
kommer innehålla en redovisning av återbetalningstid för olika typer av åtgärder. 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 
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Forts § 3 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2013-01-30 

1. Uppföljning av strategi för minskad energianvändning i Nackas kommunala 
verksamhet 2012 

2. Revidering av mål i strategin för minskad energianvändning 
3. Strategi för minskad energianvändning i Nackas kommunala verksamheter 2013 
4. Jämförelsestudie LTA – självfallssystem 
5. Detaljerade miljökrav för nybyggnation, Byggenheten 
6. Riktlinjer för hållbart byggande 

 
 
 
- - - - - 
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§  4 FRN 2012/1114 

Vidaredelegering 

Beslut 

Jag, Direktör Åsa Engwall, beslutar härmed att delegera till tjänstemän (ordinarie respektive 
ersättare) att under perioden 2013-01-01 - 2013-12-31 beslutsattestera angivna ansvar enligt 
tjänsteskrivelsens bilaga 1. 

Ärendet 
Enligt kommunens redovisningsreglemente ska nämnderna varje år fatta beslut om 
ordinarie beslutsattestanter samt vid behov ersättare för dessa. Fritidsnämnden beslutade 
2012-12-15  FRN 2012/114 §111, att utse Natur och fritidsdirektör Åsa Engwall till 
ordinarie beslutsattestant med rätt att beslutsattestera alla ansvar inom Fritidsnämnden 
under perioden 2013-01-01 – 2013-12-31.  
 
Direktör Åsa Engwall fick i samma beslut rätt att besluta om alla lägre nivåers attesträtt. 
Utsedd beslutsattestant kan i sin tur inte uppdra åt annan anställd att vara beslutsattestant. 
Vidaredelegationen är nödvändig för att säkerhetsställa att tjänstemän som har kännedom 
om utförda arbeten inom nämndens uppdrag ska kunna attestera fakturor i ekonomisystem 
samt övriga utbetalningar. Delegationsbesluten ska anmälas till nämnden. 
 
Vid förändringar ska ett nytt delegationsbeslut fattas. 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse2013-01-01 
Bilaga 1 beslutsattestanter 
 
 
- - - - - 
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§  5 FRN 2011/109-041 

Fritidsnämndens bokslut 2012 

Beslut 
Fritidsnämnden godkänner bokslut för 2012 och överlämnar det till Kommunstyrelsen. 

Ärendet 
Verksamhetsresultat 
Övergripande mål är att kommuninvånarna ska ha tillgång till en mångsidig verksamhet på 
sin fritid. Detta leder bl.a. till att nämndens arbete inriktas på att stimulera föreningarna i 
Nacka så dessa bedriver verksamheter som efterfrågas av barn och ungdomar men också 
att parallellt verka för satsningar på fritidsanläggningar som stödjer detta servicemål.  
 
I årets medborgarundersökning uppger 94% av de tillfrågande att de är nöjda med att 
kunna utöva sina fritidsintressen såsom t ex sport, kultur, friluftsliv och föreningsliv. 
Nämnden uppfyller därmed detta mål och resultatet är bland de högsta i landet.  
 
Målområdet för trygga fritidsanläggningar är fortsatt god (83%) liksom nämndens mål för 
att minska energiförbrukningen i ishallarna. Övriga resultat såsom medborgarnas 
uppfattning om flickor och pojkars lika villkor till fritidsaktiviteter, föreningsservice, 
städning och skötsel av fritidanläggningarna har däremot sjunkit och inom dessa områden 
uppnås inte nämndens mål 2012. 
 
Nämnden fortsatte att satsa på öppen fritid både under skolornas terminstider och skollov. 
Kollotaxan var densamma som under 2011 och 77 barn har vistats på sommarkollo vilket 
är dubbelt så många sedan starten för 2 år sedan. Unga Nackabor (7 st) har fått möjlighet 
att vistas på kollo i Astma- och allergiförbundets regi. Sommarkollo, Tjejverkstan och 
fritidsgårdarna får höga betyg av nackas ungdomar men däremot noteras en kraftigt 
vikande besökskurva kvällstid för 3 av fritidsgårdarna i Nacka. 
 
För första året blev 6 Nackaföreningar certifierade som Utmärkt förening. Fritidsnämndens 
utmärkelse delades ut vid årets Föreningsledarhelg där ett 60-tal ledare samlades för att 
inspireras av work shops inom ämnen såsom motivation, jämställdhet, hjärträddning mm.  
Nämnden har uppvaktat 3 unga Nackabor som presterat excellenta resultat i sin idrott 
såsom OS guld inom handikappsimning och VM medaljer inom kamsport, Ju-jutsu. Årets 
stipendiat No Fall erhåll utmärkelsen på den stora föreningsledarhelgen i november. 
 
Helt oväntat blev Nacka rankad som årets friluftskommun i Stockholms län 2012! 
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Forts § 5 
 
Insatta resurser 
Fritidsnämndens redovisar ett positivt resultat med 1,4 mnkr. Överskottet beror på att 
Sickla Gymnastikhall har avslutats senare än plan vilket innebär att nämndens kostnader för 
avskrivningar och räntor varit lägre för detta projekt under 2012. 
 
När det gäller resursutnyttjandet anser nämnden att idrottsanläggningarna ska nyttjas 
maximalt under anläggningarnas öppettider. Sedan flera år tillbaka finns inga lediga 
föreningstimmar i vare sig ishallarna, simhallarna eller i sporthallarna. Energibesparande 
åtgärder i ishallarna visar att förbrukningen fortsätter att minska. 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse2013-01-25 
Bilaga 1 sammanställning redovisning 
Bilaga 2 Verksamhetsberättelse 
Bilaga 3 Investeringssammanställning 
Bilaga 4 Sammanställning till KS 
 
 
- - - - - 
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§  6   FRN 2012/133-809 

Risk- och sårbarhetsanalys för Fritidsnämndens 
ansvarsområden 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
Under hösten påbörjades ett arbete med en risk- och sårbarhetsanalys för ansvarsområden 
under fritidsnämnden. Enligt lagar är kommunen skyldig att identifiera sårbarheter samt de 
risker som hotar samhällsviktig verksamhet och sammanställa dem. Tidigare har en 
övergripande risk- och sårbarhetsanalys för Nacka kommun tagits fram, som nu 
säkerhetsfunktionen under den administrativa direktören med beslut från 
kommunfullmäktige velat utveckla till nämndnivå. Målet är att se över hur Nacka kommun 
med sina styrprinciper och decentraliserad organisation, med en myndighets- och en 
produktionsdel, fungerar vid en allvarlig händelse. 
 
Idrotts- och fritidsenheten påbörjade arbetet i dialog med ansvarig funktion för att 
identifiera sannolikheten och konsekvensen för de olika extraordinära händelser som tagits 
upp i den övergripande analysen. Efter resultatet att fritidsnämndens ansvarsområden inte 
kan skapa eller bidra väsentligt till större samhällsfaror valde man att även göra en 
grovanalys för de verksamhetsspecifika händelser som kan ske. 
 
Vid verksamhetsspecifika händelser togs åtta exempel fram. Samverkan var en risk, Idrotts- 
och fritidsenheten anser att på grund av brist på gränsdragningslistor tillsammans med 
ansvarsfördelning ökar sannolikheten och konsekvensen för samtliga identifierade risker. 
Även brister vid samverkan/kommunikation med externa entreprenörer anses vara 
bristfällig.  
 
Tredjeman som en riskfaktor med vikt på föreningslivet togs även upp. Som exempel 
arbetar flera föreningar idag med utmärkelsen Utmärkt förening och flertalet 
föreningsaktiva har genomgått den utbildning som erbjuds gratis i förstahjälpen med 
defibrillator. Idrotts- och fritidsenheten vill dock utveckla kunskapen hos föreningarna och 
även kartlägga mer hur man arbetar idag för att förebygga olyckor och kriser, framförallt 
under föreningsansvar då ingen personal från Idrotts- och fritidsenheten är på plats.  
Med risk- och sårbarhetsanalysen som underlag kvarstår nu arbete att ständigt förbättra 
bland annat säkerheten på anläggningar, kommunikationen internt i Nacka kommun, 
upphandlingar med fritidsgårdar. Även en sammanställning av säkerhetsfunktionen under 
den administrativa direktören skall göras för samtliga nämnder för att få ett bra 
övergripande säkerhetsperspektiv i kommunen för att sedan presenteras på 
kommunfullmäktiges sammanträde 7 juni 2013.      
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Forts § 6 
 

Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse2013-01-21 
Bilaga Rapport  
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§ 7  FRN 2011/41-050 

Överenskommelse om steg 2 – Aktiva badhus 

Beslut 
Fritidsnämnden godkänner förslag till avtal med Leisure Jones AB för delfinansiering av 
forskningsprojektet ”Aktiva badhus, steg 2”. 

Ärendet 
Inom ramen för ärendet med ny simanläggning i Boo har det framkommit starka behov av 
utvecklingsinsatser  för att energi- och miljöeffektivisera badhus för att möta framtida höga 
miljökrav. I ett sådant syfte har Stiftelsen Institutet för Vatten- och Luftvårdsforskning 
(SIVL) och dess dotterbolag Svenska Miljöinstitutet AB (IVL )tillsammans med ett antal 
kommuner och några ytterligare företag tagit initiativet till ett forskningsprojekt kallat 
”Aktiva badhus”.   
 
För att finansiera projektet i det första steget beslöt tre - fyra kommuner att vardera erlägga 
en ersättning på 200 000 kronor vardera. Via kopplingen mellan SIVL och 
Naturvårdsverket/Forskningsrådet Formas ges en dubblerad utväxling av kommunernas 
insatta medel. För att denna utväxling ska vara möjlig krävs att det är ett företag som är 
finansierande part. För den delen upprättades ett avtal om forskningstjänster för steg 1 
mellan Nacka kommun och Leisure Jones AB. Detta avtal godkändes av fritidsnämnden 
den 23 mars 2011, § 31. Svenska Miljöinstitutet presenterade en första delrapporterat i 
nämnden den 14 juni 2012, § 53. Därutöver har Svenska Miljöinstitutet publicerat en 
statusrapport i juni 2012. 
 
För att projektet ska fortsätta behövs ett nytt avtal om forskningstjänster. Förslaget till avtal 
för steg 2 har samma upplägg och innehåll som tidigare.  

Forskningsprojektet 
Forskningsprojektet är utformat i samråd mellan IVL, Leisure Jones AB, Hifab och cirka 
10 kommuner, som planerar för att upphandla och bygga nya badhus eller som är i färd 
med att ersätta gamla. Nacka kommun har varit en pådrivande part i detta 
utvecklingsarbete. Projektbeskrivning med motivering av projektets genomförande 
redovisas i tjänsteskrivelsens bilaga 1.  
  
Målen för projektet är: 
 Att ta fram ett miljöklassningssystem för badhus baserat på BREEAM 
 Att ta fram energieffektiva badhus 
 Att ur ett livscykelperspektiv minska miljöpåverkan och kostnaderna för anläggning 

och drift av badhus 
 Att ta fram koncept med klorfria bassänger 
 Att lösa slamhanteringen på ett ekonomiskt och hållbart vis 
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 Att förbättra arbetsmiljöproblemen samt byggnadens livslängd genom borttagande 
av klor i badhusmiljö.  

 
Projektet är omfattande och för att genomföra alla delar är budgeten för projektet 4 
miljoner kronor där IVL finansierar 2 miljoner. Det bedöms som troligt att en del aktörer 
kommer att ansluta vid projektstart samt att en del kommuner beroende på beslutsvägar 
mm kommer att ansluta efterhand. För att starta upp projektet med en given prioritering 
bedömdes den minsta budgeten vara 1,2 miljoner där IVL finansierar med 600 000 kronor. 
 
I det första steget som pågick mellan 2011-2012 ingick tre - fyra kommuner som 
finansierade projektet med 200 000 kronor vardera. Via kopplingen mellan SIVL och 
Naturvårdsverket/Forskningsrådet Formas gavs en dubblerad utväxling av kommunernas 
insatta medel. För att denna utväxling ska vara möjlig krävs att det är ett företag som är 
finansierande part. För den delen upprättades avtal mellan Nacka kommun och Leisure 
Jones AB om forskningstjänster, vilket godkändes av fritidsnämnden den 23 mars 2011, § 
31. I det avtalet rymdes också en viss ersättning till Leisure Jones AB. För att 
forskningsprojektets andra steg ska komma ingång behövs ny finansiering. För detta har ett 
likalydande förslag till avtal mellan kommunen och Leisure Jones AB upprättats. 
 
De kommuner som utöver Nacka har ingått i steg 1 i projektet är Malmö, Täby, Järfälla, 
Haninge, Nynäshamn, Sigtuna, Eskilstuna och Linköping.  

Avrapportering 
Ärendet har avrapporterats i nämnden den 14 juni 2012, § 53. Därutöver har Svenska 
Miljöinstitutet publicerat en statusrapport i juni 2012. Statusrapporten heter Aktiva badhus 
och kan beställas på publicationservice@ivl.se. 

Ekonomiska konsekvenser 
Fritidsnämnden har i rambudgeten för 2013 kompenserats för att fortsätta delfinansiera 
forskningstjänsten för steg 2 i Aktiva badhus. 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse2013-01-02 
Bilaga 1: Aktiva badhus – Projektbeskrivning 
Bilaga 2: Förslag till överenskommelse om forskningstjänster steg 2 
Bilaga 3: Fritidsnämndens beslut 23 mars 2011, § 31 
 
 
- - - - - 
 
  

mailto:publicationservice@ivl.se
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§  8 

Öppet sammanträde 

Beslut 
Nämnden beslutar att anordna ett öppet sammanträde på det redan inplanerade 
nämndsammanträdet den 10 april 2013. 

Ärendet 
I enlighet med nämndens beslut § 125, 2010-12-15, föreslås fritidsnämnden att anordna ett 
öppet sammanträde den 10 april 2013. 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2013-01-21 
 
 
- - - - - 
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§  9 FRN 2013/8-819 

Verksamhetsstöd till Fisksätra Kattförenings 
ungdomsverksamhet på Fisksätra Katthem 

Beslut 
1. Fritidsnämnden beslutar att bevilja ett verksamhetsstöd på 5 000 kronor/månad för 

att Fisksätra Kattförening ska bedriva ungdomsverksamhet på Fisksätra Katthem 
2. Ersättningsbeloppet är 60 000 kr för tiden fram till 2014-01-31 
3. Föreningen ska till idrotts- och fritidsenheten i Nacka månadsvis inkomma med 

redovisning över antal deltagare och tillfällen.  

Ärendet 
Till katthemmet kommer ungdomar som har djur som fritidsintresse. Ungdomarna får 
bland annat hjälpa till med de dagliga rutinerna som sker på katthemmet till exempel att 
umgås med katterna, hjälpa till att ge katterna mat och vatten samt att sköta om katternas 
hygien. Katthemmet har i dagsläget ca 18 katter.  
 
Idrotts- och fritidsenhetens anser att Fisksätra Kattförening ska beviljas stöd på 5 000 
kr/månad för att kunna utveckla sin ungdomsverksamhet på katthemmet. 
Verksamhetsstödet betalas ut månadsvis i efterskott, när redovisningen från antal unga 
besökare på katthemmet, inkommit till idrotts- och fritidsenheten. 
 
Verksamhetsstödet till Fisksätra Kattförening ryms inom ramen för nämndens beslutande 
internbudget för Öppen fritid.  
 
Idrotts- och fritidsenheten följer upp verksamheten. Dels genom besök, dels genom 
kontrollera vad tillsynsmyndigheten anser om verksamheten. Fisksätra Katthem har sedan 
den 17 januari 2012 tillstånd enligt 16 § djurskyddslagen att bedriva yrkesmässig förvaring 
och utfodring av högst 30 katter i lokaler på Karpgatan 14-15, tillståndet gäller tillsvidare.  
Länsstyrelsens bedömning av Fisksätra Katthem efter kontroll är att Hans Malmgren har 
kunskap om katterna, känner igen dem och har en acceptabel journalförening som dock 
kan förbättras.  

Ekonomiska konsekvenser 
Idrotts- och fritidsenhetens anser att Fisksätra Kattförening ska beviljas stöd på 5 000 
kr/månad, vilket är ett utökat stöd med 1000 kronor/ månad från tidigare beslut, för att 
kunna utveckla sin ungdomsverksamhet på katthemmet och fortsatta satsningar i 
föreningen. Satsningar som till exempel att starta en sektion i föreningen som drivs av 
ungdomar. Verksamhetsstödet betalas ut månadsvis i efterskott, när redovisningen från 
antal unga besökare på katthemmet, inkommit till enheten.  
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Forts § 9 
 
Verksamhetsstödet till Fisksätra Kattförening ryms inom ramen för nämndens beslutande 
internbudget för Öppen fritid.  

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse2013-01-07 
 
 
- - - - - 
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§  10 FRN 2013/9 

Årlig uppföljning av Fritidsnämndens satsningar 2012 för 
fritid för personer med funktionsnedsättning.  

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet och överlämnar uppföljningen till 
kommunfullmäktige. 

Ärendet 
Enligt kommunstyrelsen övergripande handikappolicy har varje nämnd i Nacka kommun 
ett grundläggande ansvar för att handikapperspektivet beaktas inom det egna 
ansvarsområdet. 
 
Nacka skapade tillsammans med Haninge, Nynäshamn och Tyresö kommuner broschyren 
”Kultur och Fritid för alla – Tips för dig som behöver extra stöd” där samlad information om olika 
kultur- och fritidsaktiviteter från nämnda kommuner finns.  Broschyren gjordes för att 
informera om fritidsaktiviteter som är anpassade för personer med funktionsnedsättning 
 
Nacka kommun är med i Nätverket för funktionshinderfrågor som är en undergrupp till 
Föreningen Storstockholms kultur- och fritidchefer (FSKF). Nätverket erbjuder 
utbildningar och föreläsningar inom området kultur- och fritid för personer med 
funktionsnedsättning. Via nätverket ges även möjlighet att samarbeta om olika projekt över 
kommungränserna. Exempel på projekt som Nacka deltar i under 2012 är en gemensam 
webbplats Fritidsnätet- Fritid som funkar.  Nacka kommun är även medarrangörer till 
fritidsmässan Minfritid.nu som kommer att arrangeras i Huddinge kommun den 17-18 maj 
2013. Kommunernas förberedelser för mässan har pågått under 2012. 
 
Fritidsnämnden har under året stöttat föreningar för att öka verksamheter för personer 
med funktionsnedsättning. Exempel på föreningar som fått stöd är Älta IF Konståkning, 
Skuru IK Handbolls verksamhet Upp&Ner och Härs&Tvärs, Stiftelsen Skota Hems 
seglingsverksamhet, Nacka Handikappidrottsförening, Hund för alla- ett lovläger som 
bedrevs av Nacka brukshundsklubb tillsammans med Studiefrämjandet. Astma och 
Allergiföreningen i Stockholms län fick beviljat stöd för sommarverksamhet för 7 barn och 
unga, förutsatt att de är bodde i Nacka samt hade läkarintyg som styrkte behov av särskilt 
behov på grund av funktionsnedsättningar i form av allergi och astma 
 
En enkätundersökning för Attentionen Nackas medlemmars behov och efterfrågan av 
fritidsaktiviteter har under 2012 bearbetats och kommer att genomföras under våren 2013.  

BeslutsgångNämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 
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Forts § 10 
 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse2013-01-13 
 
 
- - - - - 
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§  11 FRN 2013/11 

Yttrande över tillämpningen av den kulturpolitiska 
programförklaringen under 2012  
 
Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att lämna idrotts- och fritidsenhetens förslag till yttrande över 
tillämpningen av den kulturpolitiska programförklaringen inom fritidsnämndens 
ansvarsområde till kulturnämnden.  
 
Ärendet 
Kulturnämnden begär att nämnder och styrelser i Nacka kommun redovisar hur 
tillämpningen av den kulturpolitiska programförklaringen har genomförts under 2012. 
Avsikten med den kulturpolitiska programförklaringen är att den ska bidra till att ett 
kulturellt perspektiv läggs på samtliga verksamheter i kommunen. 
 
I förslaget till fritidsnämndens yttrande redovisas de kulturella hänsyn som nämnden 
beaktat inom sitt ansvarsområde.  
 
Fritidsnämnden har bland annat uppmärksammat kulturaktiviteter på samma sätt som 
idrottsaktiviteter, öppna mötesplatser, scouting, hobbyverksamhet eller friluftsliv när det 
gäller till exempel informationsinsatser, uppdrag och överenskommelser eller olika former 
av föreningsstöd. Fritidsnämnden har under året lämnat ett antal yttranden till miljö- och 
stadsbyggnadsnämnden i plan- och exploateringsärenden för att bevaka allmänhetens 
intressen ur ett fritidsperspektiv. När nya anläggningar byggs sker en medveten gestaltning 
och konstnärlig utsmyckning. Under 2012 har Saltsjöbadens idrottsplats fått en ny 
aktivitetsbyggnad med omklädningsrum som har gestaltats för att bryta av mot 
omgivningen.  

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse2013-01-21 
Bil 1. Kulturpolitisk programförklaring 2000 
Bil 2. Förslag till yttrande, Redovisning av hur fritidsnämnden beaktat det kulturpolitiska 
programmet inom sitt ansvarsområde 
 
 
- - - - - 
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§  12 FRN 2012/56 

Fritid för unga vuxna på Henriksdalsberget 

Beslut 
Fritidsnämnden uppdrar till idrotts- och fritidsenheten att fortsätta diskussionen med de 
unga vuxna som är aktiva i området och personalen på fritidsgården för att se vad som är 
möjligt att genomföra inom ramen för befintlig uppdragsersättning för fritidsgårds-
verksamheten. 

Ärendet 
Personalen på Henriksdals fritidsgård har framfört att de ser ett behov av en mötesplats på 
fritiden för unga vuxna som fyllt 18 år och därmed inte ingår i fritidsgårdens egentliga 
målgrupp. Även andra grupper som inte ingår i fritidsgårdens ordinarie målgrupp har 
kommit in till fritidsgården och efterfrågat verksamhet eller en samlingslokal för möten och 
aktiviteter. I första hand föreslår fritidsgårdens personal att ytterligare verksamhet förläggs 
till andra lokaler i samma fastighet.  
 
Under 2012 har även ett tvärsektoriellt utvecklingsarbete påbörjats som ska ta reda på vilka 
behov och möjligheter det finns för mötesplatser för äldre ungdom och unga vuxna i 
kommunen, där en samverkan kan ske mellan arbetsmarknads- och företagarenheten, 
Karriärgallerian, fritidsgårdar, föreningsliv, företagare med flera. Det arbetet kommer att 
redovisas under 2013.  

Förslag till utvidgat fritidsgårdsuppdrag på Henriksdalsberget 
Fritidsgårdspersonalen har framfört att de ser möjligheter att bredda sitt nuvarande 
uppdrag till att omfatta flera åldersgrupper som har behov av en öppen fritidsverksamhet 
och en mötesplats.  
 
Ungdomsrådet, som verkar i området, har visat intresse för att driva ett föreningscafé och 
för att anordna viss verksamhet med inriktning på temakvällar, föreläsningar, musik, kultur 
och idrott. Även andra ideella krafter har anmält intresse för en samlingslokal för möten, 
läxhjälp för barn och ungdom, körsång, studiecirklar och kreativ verksamhet och för att 
kunna erbjuda en mötesplats och samlingsplats för alla åldrar.  
 
I första hand föreslår fritidsgårdens personal att ytterligare verksamhet förläggs till andra 
lokaler i samma fastighet. Ungdomsrådet kan ges i uppdrag att ta ansvar för en ny lokal 
samtidigt som fritidsgårdens personal skulle kunna svara för viss service och stöd till 
verksamheten.  

Projekt kring behov av och möjligheter till mötesplatser för unga vuxna 
Under 2012 har ett tvärsektoriellt utvecklingsarbete påbörjats, som ska ta reda på vilka 
behov och möjligheter det finns för mötesplatser för äldre ungdom och unga vuxna i  
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kommunen, där en samverkan kan ske mellan arbetsmarknads- och företagarenheten, 
Karriärgallerian, fritidsgårdar, föreningsliv, företagare med flera. Det arbetet kommer att 
redovisas under 2013.  

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse2013-01-28 
Bilaga 1. Verksamhetsidé Träffpunkt Henrikdal 
Bilaga 2. Behov för unga vuxna i Henriksdal  
 
 
- - - - - 
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§  13 FRN 2013/7 

Ansökan om bidrag till Järla IF FK klubbstuga 

Beslut 
Fritidsnämnden avslår Järla IF Fotbolls ansökan om bidrag med 500 000 kronor för 
kostnader i samband med uppförandet av nytt klubbhus. 

Ärendet 
Sedan hösten 2012 bygger Järla fotbollsklubb ett nytt klubbhus vid Nacka IP. För denna 
investering har fotbollsklubben ansökt och beviljats investeringsbidrag om 500 000 kronor 
enligt fritidsnämndens beslut den 15 februari 2007 §7, (FRN 2007/20). Vid tidpunkten för 
fritidsnämndens beslut 2007 fanns 1 miljon kronor per år reserverade i nämndens budget 
som stödåtgärd för de föreningar i Nacka som planerade för större förbättringar i egna 
anläggningar.  
 
När byggnationerna startade under hösten 2012 utbetaldes beslutat bidrag i enlighet med 
nämndens beslut. Järla fotbollsklubb önskar nu bidrag med ytterligare 500 000 kronor då 
kostnaderna för föreningen blivit stora.  
 
Med anledning av det inte finns reserverade medel inom 2013 budget för kommunalt 
bidrag för föreningars investeringar i egna anläggningar föreslår idrotts- och fritidsenheten 
att nämnden beslutar avslå Järla fotbollsklubbs ansökan. 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 

Handlingar i ärendet  
Tjänsteskrivelse2013-01-23 
Bilaga Ansökan Järla fotbollsklubb 
 
 
- - - - - 
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  6 februari 2013 
 
 SAMMANTRÄDESPROTOKOLL 

 Fritidsnämnden 

Ordförandes signatur Justerandes signatur 
 
 
 
 

Utdragsbestyrkande 

 

§  14 FRN 2013/22 

Antagande av anbudsgivare, BMX-bana, Myrsjö IP 

Beslut 
Fritidsnämnden antar anbudsgivare Nord Skate & Entreprenad AB enligt avlämnat anbud 
för uppförande av BMX-bana, Myrsjö IP.  
 
Nämnden förklarar paragrafen omedelbart justerad. 

Ärendet 
Tidigare upphandling avseende byggnation av BMX-banan fick avbrytas augusti 2012 pga 
att ingen av anbudsgivarna uppfyllde ställda skallkrav i förfrågningsunderlaget. Vid förnyad 
anbudsförfrågan inkom ett anbud som uppfyller alla ställda krav.  
Anbudssumman är 3,3 miljoner kronor och anbudet innehåller en option för en eventuell 
ytterligare intilliggande bana till en kostnad av 760 000 kronor. 
 
Vid fritidsnämndens sammanträde 2008-09-25, § 52 mål och budget, beslutades att föreslå 
kommunfullmäktige att anslå 8 miljoner kronor för en total förnyelse och utveckling av 
Myrsjö IP. I förnyelse föreslås byggnation av en BMX-bana, en konstgräsplan och 
löparbanor. Projektets genomförande har senarelagts till följd av kommens ekonomi hösten 
2009 samt överväganden beroende på omfattande vandalisering på platsen.  
 
Kommunfullmäktige fastställde 2008-11-17, KFKS 2008/225, 8 miljoner kronor till 
projektet. Fritidsnämnden beslutade 2010-09-21 enligt FRN 2010/101 att föreslå ytterligare 
2 miljoner till projektet, då behovet av omfattningen har ökat pg vandalisering. Den ökade 
investeringsramen fastställdes av kommunfullmäktige 2010-11-22 Byggnationen av BMX-
banan är den första av fler etapper i utvecklingen av Myrsjö IP. 
 
Idrotts- och fritidsenheten föreslår fritidsnämnden att anta anbudsgivare Nord Skate & 
Entreprenad AB enligt deras anbud avseende BMX-bana. 

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 
 
Nämnden förklarade paragrafen omedelbart justerad. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse2013-02-05 
Bilaga Illustrationer 
 
- - - - - - 
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Utdragsbestyrkande 

 

§  15 FRN 2011/114 

Slutredovisning av investeringsprojekt konstgräsplan för 
7-mannaspel, Saltsjöbadens IP 

Beslut 
Fritidsnämnden beslutar att godkänna slutrapporten gällande byggnation av konstgräsplan 
för 7-mannaspel fotboll.  

Ärendet 
Då investeringsprojektet är slutfört och slutbesiktningen är godkänd och anläggningen har 
tagits i drift presenteras projektet för godkännande av slutrapport. 

Budgetram 
Fritidsnämnden beslöt 2010-09-27, FRN 2010/101 att föreslå medel med 3,5 mkr för att 
bygga konstgräs för fotboll på Saltsjöbadens IP. Kommunfullmäktige beslöt 2007-11-19, 
KFKS 2007/519, § 360 att anslå 3,5 mkr för att anlägga konstgräsplan på Saltsjöbadens IP.  

Entreprenadtid och entreprenadform 
Entreprenaden har genomförts såsom en totalentreprenad av företaget Spentab. 
Upphandling har skett enligt bestämmelserna enligt Lagen om offentlig upphandling. 
Nämnden antog anbudsgivare: 15 december 2011, §115.   
 
I kommunens förfrågan ingick justering av grusplan, byte av underlag till konstgräs, 
linjering, målburar, stängsel, belysning, dränering samt erforderliga markarbeten i enlighet 
med de geotekniska utredningsrapporter som företaget Grontmij utfört. I entreprenaden 
ingick även borttagning samt bortforsling av nedgrävda kylrör samt rivning och 
bortforsling av läktare som stod på planens västra sida. För eventuella tilläggsarbeten 
lämnades en á-prislista där kommunen skulle kunna avropa tillkommande arbeten enligt 
ABT 06 

Slutbesiktning 
Totalentreprenaden exkl. elarbetet (pga. den ljusa årstiden): 2012-06-07  
Slutbesiktning elarbetet: 2012-09-27 

Ekonomi anmärkningar 
Projektkostnader totalt inkl tillägg enligt á-prislista: 3 454 824 kr 
I den totala projektkostnaden ingår även arbetet med en ny infart till idrottsplatsen, då den 
gamla skulle ha hamnat mellan fotbollsplanerna vilket bedömdes mycket olämpligt ur 
säkerhetssynpunkt. 
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Utdragsbestyrkande 

 

Forts § 15 
 

Driftkostnadsförändringar 
Utöver kostnader för avskrivningar och räntor bedöms investeringen inte medföra andra 
tillkommande driftskostnader. 

Effekter av genomförandet av investeringen 
Antalet timmar att spela och träna fotboll i området Saltsjöbaden-Fisksätra är färre jämfört 
med det faktiska behovet som bl a de lokala föreningarna efterfrågar. Omvandlingen från 
konstisbana till konstgräsplan på Saltsjöbadens IP ger föreningarna större möjligheter att 
samordna träning och spel. På idrottsplatsen finns en ny byggnad för omklädningsrum och 
samlingslokaler vilket också bidrar till en bättre struktur för barnen och föreningslivet. 
Även skolorna i området får ökade möjlighet under exempelvis idrottsdagar.  
 
Konstgräset i sig bidrar till en trivsammare miljö och höjd attraktivitet för ungdomslagen 
och skolornas barn och unga. Saltsjöbadens IF ges bättre förutsättningar för att samordna 
sina aktiviteter till en och samma idrottsplats, vilket ger en ökad samhörighet för alla aktiva 
ungdomar, ledare och föräldrar. 
 
Förbättringen av idrottsplatsen har skett stegvis sedan 2006. Idrottsplatsen är välbesökt och 
erbjuder Nackaborna en funktionell, öppen och vacker plats för sport och aktivitet.  

Beslutsgång 
Nämnden beslutade i enlighet med förslag till beslut. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse2013-01-22 
 
 
- - - - - 
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§  16 FRN 2010/134 

Redovisning av besökarundersökning och besökssiffror 
på Tjejverkstan 2012 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet. 

Ärendet 
Föreningen Mötesplats Järlahuset driver verksamheten Tjejverkstan på uppdrag av 
fritidsnämnden. Mellan den 27 november till 7 december 2012 har antalet flickor som 
besökt Tjejverkstan i Järlahuset räknats. Flickorna har även fått möjlighet att svara på en 
enkät. Räkningen av besökare och enkätundersökningen är en del av fritidsnämndens 
uppföljning av verksamheten.   
 
Resultatet av undersökningen visar att de flickor som besökte Tjejverkstan var mycket 
nöjda med verksamheten. Under de två veckor som undersökningen pågick besöktes 
Tjejverkstan i genomsnitt av 13 flickor per dag. Verksamheten har haft i genomsnitt 53 
besökstillfällen per vecka under denna period. Både mätningen av antalet besökare och 
resultatet av enkätundersökningen visar att Tjejverkstans mål som finns med i 
överenskommelsen om mål och uppdrag har uppnåtts.  

Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse2012-12-13 
 
 
- - - - - 
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Utdragsbestyrkande 

 

§  17 FRN 2013/10 

Jämförelser av nyckeltal för fritidsgårdsverksamhet i sex 
kommuner inom Nackanätverket 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet  

Ärendet 
1999 initierade Nacka kommun ett samarbete med fem andra kommuner kring frågor om 
fritidsgårdar och i viss mån även annan öppen fritidsverksamhet för ungdomar. Nätverket 
kom att kallas Nackanätverket.  
 
2012 års nyckeltal visar att Nacka kommuns fritidsgårdsverksamhet kostar kommunen 
2 636 kronor per invånare i åldern 13 – 19 år. En genomsnittlig nivå för kommunerna i 
nätverket som har öppna fritidsgårdar för ungdomar på både eftermiddagar och kvällar är 
2 712 kronor. Fritidsgårdarna i Nacka har idag i genomsnitt öppet 36 timmar i veckan och 
fritidsgård vilket är något mera tid än de övriga kommunerna som har öppet både på 
eftermiddagar och på kvällar.  
 
Nackanätverket kommer utifrån denna sammanställning, att diskutera, problematisera och 
beskriva vad som kan uppfattas som rimliga nivåer utifrån lokala förutsättningar och behov 
av en öppen fritidsverksamhet. 

Slutsatser  
Nackanätverket kommer utifrån denna sammanställning, att diskutera, problematisera och 
beskriva vad som kan uppfattas som rimliga nivåer utifrån lokala förutsättningar och behov 
av en öppen fritidsverksamhet. Därmed kommer nätverket att få ökad kunskap om vilka 
förutsättningar som kan behövas för att kunna erbjuda de unga en viss mängd verksamhet 
till viss kvalitetsnivå.  

Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse2013-01-16 
Rapport: Redovisning av jämförelser av nyckeltal för fritidsgårdsverksamhet i sex 
kommuner 
 
 
- - - - - 
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§  18 FRN 2013/13 

Projektet Tidiga insatser 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet  

Ärendet 
Projektet ”Tidiga insatser” startade under våren 2011 och kommer att avslutas inom kort.  
Arbetet har syftat till att främja samverkan mellan olika nämnder och verksamheter för att 
barn och ungdomar ska få den bästa möjliga hjälpen i ett så tidigt skede som möjligt när det 
finns risk för att de ska utvecklas ogynnsamt.  
 
Under projekttiden har ett antal seminarier och workshops genomförts. Fritidsnämnden 
och dess tjänstemän har i dessa diskussioner bidragit med kunskaper om fritidens roll och 
möjligheter för att unga ska få en god uppväxtmiljö. 
 
Inom kort kommer projektgruppen för ”Tidiga insatser” att lämna en slutrapport som 
kommer att innehålla konkreta förslag till samverkan mellan olika nämnder och enheter där 
barn och unga står i fokus.  

Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse 2013-01-16 
 
 
- - - - - 
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§  19 FRN 2013/19 

Information - Lägesredovisning Fritidsnämndens 
investeringar 
 
Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet. 
 
Ärendet 
I tabellen nedan redovisas en kortfattad information beträffande aktuell status för 
Fritidsnämndens investeringsprojekt enligt tidigare beslut av nämnden och/eller av 
kommunfullmäktige. 
 
Projekt Status 
Nya ridskolan 
Källtorp 

Planbesked har godkänds av Miljö- & 
Stadsbyggnadsnämnden dec 2012. 

Paviljongen Saltsjöbadens IP Godkänd slutbesiktning 2012-11-27 
Vissa utvändiga arbeten har skjutits upp till våren 2013, pga. 
väderförhållanden. Pågående tvist som avser 
förfrågningsunderlaget till undercentralen.  

Sporthall Älta 
 
 

Planenheten utreder nytt program för Älta centrum. Även 
fritidsanläggningar ingår i det nya programmet och placering 
av ny sporthall avvaktar beslut om planprogram för centrum. 

Kampsportlokal, Skuru skolväg Ytskiktsarbeten i träningslokalerna är slutförda. 
Projekteringsarbeten pågår vad det gäller ombyggnadsarbeten 
av entré och omklädningsdel. 

Myrsjö IP Anbudsantagande BMX-bana. 
 

Sicklavallen Arbete med förfrågningsunderlag pågår. 
 

Saltsjöbadens IP, konstgräs Konstgräsplanen är besiktigad och godkänd. 
Slutrapport lämnas i samband med paviljongens slutförande. 

Boovallen plan 1, omläggning 
av konstgräs 

Arbete med förfrågningsunderlag pågår 

Boovallen omklädningsrum Kontrakt är skrivet med entreprenör: 
 

Aktivitetspark Duvnäs - Utskog Samråd klart. Projekteringsarbete pågår. 
 

Lekplatser Upphandling av lekplatserna vid Neglinge torg och Stensö 
klar. Utbyggnad påbörjades hösten 2012, fick avbrytas pga. 
vinterväder. 
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Forts § 19 
 

Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse2013-02-04 
 
- - - - - 
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§  20  

Information stängning av Saltsjöbadens ishall 

Beslut 
Fritidsnämnden noterar informationen till protokollet 

Ärendet 
Måndagen den 14 januari 2013 kl 07.30 stängde idrotts- och fritidsenheten Saltsjöbadens 
ishall. Detta av säkerhetsskäl då verksamheten kvällen innan upptäckt att taket buktade in. 
Enheten kunde inte garantera säkerheten för tredje man. Vid okulär besiktning av enhetens 
egen personal helgen den 5-6 januari 2013 buktade taket inte in. Detta har alltså uppstått 
under en veckas tid fram tills att skadan upptäcktes. 
 
Under förmiddagen den 14 januari var personal från idrotts- och fritidsenheten samt 
lokalenheten på plats för okulär besiktning. Lokalenheten beslöt om fortsatt stängning av 
ishallen. Detta innebar att ishallen låstes och larmet sattes på. 
 
Under följande vecka har idrotts- och fritidsenheten i dialog via telefon med föreningarna 
hittat ersättningstider åt Saltsjöbadens IF, Boo SK konståkning samt Älgö hockey i andra 
hallar i kommunen. 
 
Måndagen den 21 januari hölls ett möte mellan idrotts- och fritidsenheten samt de berörda 
föreningarna i Nacka. På mötet diskuterades förutsättningarna för att fördela om istiderna 
för resten av säsongen om Saltsjöbadens ishall behöver stängas. Uppföljningsmöte hålls 
tisdagen den 29 januari. 
 
Dialogen med föreningarna har såsom enheten upplever det förts i god och konstruktiv 
anda. Idrotts- och fritidsenheten har undersökt förutsättningarna att hyra tider i ishallar i 
Värmdö kommun, Tyresö kommun samt i Johanneshovs isstadion. Värmdö och Tyresö 
kan tyvärr inte erbjuda tider då de har högsäsong. Däremot finns det möjlighet att hyra 
vissa tider i Johanneshovs isstadion om behov uppstår.  
 
Lokalenheten ansvarar för byggnaden och de för dialog med företaget som byggde ishallen. 
En oberoende expert har anlitats av lokalenheten för att avgöra vilka åtgärder som behöver 
vidtas och när ishallen kan användas igen. Även entreprenören ska ges tid att utreda 
orsakerna till bristerna i ishallens tak. 

Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse2013-01-28 
Bilaga Besiktningsrapport från lokalenhetens konsult                      - - - - -  
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§  21  

Övriga frågor 

Information till nämnden 
Ordförande informerade nämnden om följande; 
Info lägesredovisning av projektbidrag flyttad till tertial 
Konferens 8 mars för presidiet 
Stadsbyggnadsdagarna 19 – 20 april 

Utbildning av nämnden i vår 
Åsa Engwall föreslog utbildning av nämnden den 19 mars kl 17.30 med förtäring 

Planering av nämndutflykt 
Åsa Engwall och ordförande Lars Berglund att nämnden gör en utflykt till olika 
anläggningar innan sammanträdet den 10 april. 
 

Politiskberedning 
Louise Ollivier undrade vem som kallas till nämndens politiska beredning. 
 
Lars Berglund svarade att alla gruppledarna är inbjudna till den politiska beredningen. 

Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 
 
 
- - - - - 
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§  22  

Inkomna handlingar samt delegationsbeslut 
Fritidsnämnden 
 
Beslut  
Nämnden noterar informationen till protokollet. 
 
Ärendet 

Följande beslut har tagits på delegation 
FRN 2012/138 Reducerad avgift i simhallar under jullovet 2012-2013 
FRN 2012/141 Stöd för inköp av datorer till Träffpunkt Alphyddan 
FRN 2012/ 142 Stöd till Stockholms skatebordfestival på Artipelag 
FRN 2013/5 Kartbidrag för år 2013 till OK Ravinen 
FRN 2013/6 Kartbidrag för år 2013 till Järla Orientering och Skidor 
FN 2013/12 Uppdrag och ersättning för fritidsgårdar 2013 
FRN 2013/15 Skuru Sim ansöker om nolltaxa för ungdomstävlingen vårsimiaden , 20-

21 april 2013 
FRN 2013/16 Föreningen Sörmlandsleden, ansökan om verksamhets och skötselbidrag 

2013 
FRN 2013/25 Ungdomsarrangemang 2013 
FRN 2013/23 Idrottsverksamhet Fisksätra fritidsgård 2013 

Följande skrivelser har inkommit till nämnden för kännedom 
1 23 jan till Tekniska nämnden från Bygglovenheten ang Saltsjöbadens ishall 

Svar 23 Jan Åsa Engwall 
 

2 Föreningsrådet i Älta 
Kallelse till RÅDSMÖTE I FÖRENINGSRÅDET  
Torsdag 24/01  2013  
Protokoll från RÅDSMÖTE I FÖRENINGSRÅDET tisdagen den 20/11  
2012  
  

3 Sammanställning av inkomna synpunkter och klagomål på lekplatser under 
perioden 2012-07-18 t.o.m. 2013-01-09 
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Forts § 22 
 
4 Brev ang verksamheten e12, som började 2004. Den startades för att fånga 

upp barn i Nacka som behöver hjälp med att komma igång och röra sig och få 
lära sig att äta bättre för att få kontroll på sin viktutveckling. Från Gunilla 
Myhrman, skolöverläkare, skolläkare och läkare i Utredningsteamet 
Nacka/Värmdö 

  
5 Hållbar framtid i Nacka, ny översiktplan för Nacka kommun 
  
6 20130113 Avtal med Flexator AB Kontrakt paviljonger Boovallen 

omklädningsrum 
 

7 Mattias Qvarsells brev till Nacka kommuns politiska revisorer 28 januari 2013 
Åsa Engwalls redogörelse till kommunens politiska revisorer 30 januari 2013 

  
Kurser och konferenser 
Barns rätt på rätt sätt – folkrätt i praktiken 
Nationell konferens för att stärka barnets rättigheter i Sverige 
Karlstad 10-12 september 

Beslutsgång 
Nämnden noterade informationen till protokollet. 

Handlingar i ärendet 
Tjänsteskrivelse2013-02-06 
 
 
- - - - - 
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